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The Secretary General of the Council of Europe welcomes 
the start of official talks on the reunification of Cyprus 
 
Strasbourg, 04.09.2008 - "The opening of full-fledged negotiations about the 
reunification of Cyprus is an event that nobody would have dared to predict a 
few months ago" said Terry Davis, the Secretary General of the Council of 
Europe, in a statement today. "This is a chance for both leaders to leave their 
mark in the history books. It is also a chance for Cyprus to send a much needed 
message to the world.  The message is that long-standing conflicts can be 
settled peacefully through good-will and perseverance. But most of all, it is an 
opportunity for the people of Cyprus to build a better future together. The 
support of the international community for this negotiation process could not be 
clearer. The Council of Europe is ready to support this process on the basis of 
our expertise and experience, and we hope to see the first specific results very 
soon". 
  

Le Secrétaire Général du Conseil de l’Europe se félicite de 
l’ouverture de pourparlers officiels sur la réunification de 
Chypre 
 
Strasbourg, 04.09.2008 – « L’ouverture de négociations à part entière sur la 
réunification de Chypre est un événement que nul n’aurait osé prédire il y a 
quelques mois » a déclaré aujourd’hui le Secrétaire Général du Conseil de 
l’Europe, Terry Davis. « C’est une chance pour les deux dirigeants de rester 
dans l’histoire. C’est aussi une chance pour Chypre d’envoyer au monde un 
message on ne peut plus nécessaire, à savoir qu’avec de la bonne volonté et de 
la persévérance, on peut régler pacifiquement des conflits qui durent depuis 
longtemps. Mais avant tout, c’est une occasion pour les habitants de Chypre de 
construire ensemble un avenir meilleur. La communauté internationale ne 
saurait soutenir plus clairement ces négociations. Le Conseil de l’Europe est 
disposé à apporter son aide en mettant son expertise et son expérience au 
service de ce processus. Nous espérons voir rapidement les premiers résultats 
de ces pourparlers. » 
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